
پيمان جبلي مطرح كرد
 سريال موسي)ع(

 انقلابي در فنون سينمايي
رئيس صداوس�يما با اش�اره به روند پيش توليد س�ريال 
»حضرت موسي)ع(« اعلام كرد كه اين مجموعه تلويزيوني، 
انقلابي در توليد س�ينما و تلويزيون ايج�اد خواهد كرد. 
به گزارش مهر، پيمان جبلي، رئيس سازمان صداوسيما ديداري از 
روند پيش توليد سريال الف ويژه فاخر »حضرت موسي)ع(« داشته 
و در فضاي مجازي در اين باره نوشته است.  وي در يادداشتی كوتاه 

در صفحه شخصي خود در ويراستي نوشته است: 
»پيش توليد مجموعه الف ويژه فاخر حضرت موس��ي)ع( اين 
روزها با تلاش مجاهدانه برادرانم ابراهيم حاتمي كيا كارگردان 
نام آور و س��يدمحمود رضوي تهيه كننده حرفه اي ادامه دارد. 
مجموعه تلويزيوني راهبردي حضرت موس��ي)ع(، انقلابي در 

توليد سينما و تلويزيون ايجاد خواهد كرد.«
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 گاندو را ادامه بدهيد 
چون يك اثر تمام ايراني است 

   افشين عليار 
 باز پخش سريال گاندو از ش��بكه  آي فيلم باعث شد كه اين 
س��ريال را براي بار اول به صورت مداوم ببين��م، البته كه در 
پخش اولش هم اين س��ريال را دنبال مي كردم، اما نه به اين 
دقت، مهم ترين نكته اي كه بايد درباره گاندو نوشت، فيلمنامه 
آن است. در ش��رايطي كه بيشتر س��ريال هاي تلويزيوني و 
ش��بكه خانگي و حتي فيلم هاي سينماي ما مشكل اساسي 
در فيلمنامه دارند، اما گاندو با رويكردي ضدجاسوس��ي به 
موضوع جديدي پرداخته و فيلمنامه آن از سر  و شكل دقيقي 
برخوردار است. با اينكه در تلويزيون و سينما آثار زيادي در اين 
ژانر ساخته شده است، غلوپردازي و كليشه سازي شاكله اصلي 
چنين آثاري بوده اما در گاندو با يك عنصر مهم مواجهيم و آن 
قهرمان پروري است نه قهرماني مانند مردآهني بلكه قهرماني 
تماماً ايراني. مأمور اطلاعاتي كه فارغ از ديالوگ هاي ناكارآمد 

در عمل يك الگو را نشان مي دهد. 
گاندو قصد ندارد با شخصيت پردازي هاي بي مورد و غلوآميز 
از محمد به عنوان يك مأمور اطلاعاتي تظاهرس��ازي كند. 
نوع رفتار او و مواجهه با جاس��وس ها و خرابكارها بر اساس 
واقعيت شكل گرفته است. از سوي ديگر در سريال گاندو نگاه 
درستي به مباحث امنيتي ش��ده و اين نشان مي دهد جواد 
افشار با تحقيق و پژوهش هاي درس��ت و به قاعده به سراغ 
ساخت اين سريال رفته است. موضوع حائز اهميت اين است 
كه در هر قسمت از سريال گاندو نه تنها رشادت هاي مأموران 
اطلاعات را مي بينيم بلكه با تمهيدات هوشمندانه اين ارگان 
آشنا مي شويم. شايد خيلي از مخاطبان آشنايي با سيستم 
اطلاعاتي كشورمان نداشته باشند و فكر كنند كه جواد افشار 
در نش��ان دادن تجهيزات و عملكردهاي هوش��مندانه غلو 
كرده است، اما افشار بر خلاف تمامي فيلم هاي اين چنيني 
جرئت و جسارت خاصي در نش��ان دادن حقيقت هاي اين 
ارگان داشته و نش��ان مي دهد كه مأموران زبده اطلاعات با 
چه روند هايي در حال مبارزه با جاسوس ها هستند، در فصل 
اول اين سريال نحوه زنداني شدن جيسون رضاييان و آزادي 
او در قبال پول هاي بلوكه شده روايت مي شود، اين روايت 
اگر چه به مذاق برخي خوش نيامد، اما تأكيد روي جزئيات 
و ش��خصيت پردازي هاي درس��ت همراه با يك كارگرداني 
دقيق مخاط��ب را قانع ك��رد. در فصل دوم جاسوس��ي را 
مي بينيم ك��ه در وزارت خارج��ه مي كوش��د مذاكرات را 
تحت تأثير قرار دهد. حتي مي شود به سكانسي اشاره كرد 
كه آقازاده اي قصد دارد اموال بيت المال را از ايران خارج كند 

كه مأموران اطلاعات هواپيما را به زمين مي نش��انند، اينها 
از سياسي ترين سكانس هاي يك سريال مي تواند باشد كه 
قطعاً روايتي مستند گونه نياز دارد. دوتابعيتي هايي كه در 
تلاشند صدمه هاي جدي به كشور وارد كنند، بحث اصلي 

گاندو در سري دوم بود.
 بايد بپذيريم كه محمد به عنوان س��ر گ��روه تيم امنيتي 
هوشمندانه عمل مي كند و افراد زيردست او اشراف كامل به 
مسائل امنيتي دارند. اگر گاندو با همين مختصات در امريكا 
ساخته مي شد، قطعاً نقدهاي كمتري به آن گرفته مي شد. 
البته رس��انه هايي كه از يك جريان نگاه سياس��ي پررنگي 
دارند، سعي كردند بيشتر در مقابل گاندو از سياست بايكوت 
خبري تبعيت كنند، چراكه سريال به لحاظ قوت تكنيكي 

قابل خدشه نبود.
 افشار سعي كرده بود از مسائل احساسي كه در روايت خلل 
وارد مي كند، بكاهد و ب��ه هيجاني بودن س��ريالش اضافه 
كند با اين حال از نش��ان دادن خانواده و احساسات خارج 
از حيطه ش��غلي نيز غافل نبوده و در اين زمينه موفق هم 
عمل كرده بود. در بعضي از سكانس ها نوع رفتار اميرحسين 
عبدي به عنوان معاون كل اطلاعات با دخترش هوشمندانه 
ارائه شده بود و حتي نوع ارتباط محمد با مادر و همسرش در 
نشان دادن شخصيت او به مخاطب كمك مي كرد. سريال 
گاندو راه خودش را درست و سرراست رفت. اگرچه مي تواند 
ادامه هم داشته باش��د و ن��كات به روز ت��ري را به مخاطب 

بدهد.  نشان 
بازي وحيد رهباني و نوع اكت ها و واكنش هاي هوشمندانه اش 
از برگ های برنده گاندو بود. سريالي كه رسانه ملي بايد روي 
توليد س��ري س��وم آن به طور جدي فكر كند و يك زيركي 
مديريتي قطع��اً قائل به ادامه تولي��د آن خواهد بود. يادمان 
باشد اين از معدود دفعاتي بود كه يك سريال در رسانه ملي به 

مخاطب قهرماني تمام ايراني ارائه مي داد.

پيام محسن قرائتي به زائران اربعين
در راه اربعين نماز جماعت بخوانيد

ام�ام حس�ين)ع( مي توانس�ت نم�ازش را داخ�ل خيم�ه 
بخوان�د، اما مخصوص�اً عنايت داش�ت زير آفت�اب بخواند 
ك�ه هم�ه ببينن�د. در اربعي�ن اقام�ه ع�زاداري هس�ت، 
اقام�ه دي�ن هم باي�د باش�د، اقام�ه تقوا ه�م بايد باش�د. 
همزمان با ايام اربعين حسيني و برگزاري راهپيمايي اربعين، پيام 
حجت الاسلام والمسلمين قرائتي، رئيس ستاد اقامه نماز كشور به 

زائران اربعين منتشر شد. 
در بخشي از پيام حجت الاسلام قرائتي آمده است: در مسئله اربعين يك 
سيلي است كه ميليون ها آدم از راه هاي دور و نزديك با عشق و علاقه، 
بدون مأموريت، بدون اضافه كار، بدون منت، بدون ناز و با عشق در يك 

مسير گام برمي دارند. اين موج بندگي خدا، چگونه بايد هدايت شود؟
خدا نياورد روزي را كه انس��ان راهپيمايي براي امام حسين)ع( 

داشته باشد، ولي نمازش را نخواند يا كوتاهي كند!
مي شود در يك راهپيمايي كسي كه نمازش درست است، بشود معلم 
تو و برويد به سمت كربلا و نمازتان را درست كنيد، نماز جماعت را 
عنايت كنيد.  شما مي دانيد امام حسين)ع( روز عاشورا نمازش دو 
ركعتي بود، چون مسافر بود، دوم محرم آمد و دهم محرم شهيد شد. 
از دوم تا دهم مي شود هشت روز كه مسافر نمازش شكسته است، 

علاوه بر اينكه نماز جنگ هم با نماز عادي فرق مي كند. 
در ادامه اين پيام آمده است: نماز دو ركعتي، 35 كلمه دارد. امام 
حسين)ع( كه مي رويد به زيارتش 30 عدد تير به او زدند، يعني 
تقريباً هر كلمه يك تير خورد.  اين يعني چي؛ امام حسين)ع( 
مي توانست نمازش را توي خيمه بخواند، چون روز عاشورا آمد 
توي خيمه احوال امام سجاد)ع( را پرس��يد، مخصوصاً عنايت 

داش��ت زير آفتاب بخواند همه ببينند.  نم��از جماعت تان بايد 
شكوهش بالاتر باشد، اقامه عزاداري هست، اقامه دين هم بايد 

باشد، اقامه تقوا هم بايد باشد. 
به مسئله نماز اهميت داشته باش��يد. نه نماز خودتان، هر كدام 
از شما، شمايي كه چند ش��بانه روز پياده روي كرديد تا به امام 
حسين)ع( بگوييد اش��هد انك قد اقمت الصلاه... خودتان هم 

اقمت الصلاه... نماز را اقامه كنيد. 
اين پيام می افزايد: ش��ما كه اين همه پياده روي مي رويد به عشق 
امام حسين)ع(، حساب س��ال را داري و خمس مالت را مي دهي، 
همانطور كه مي رويد عذرخواهي كنيد، قدم هايي كه برمي داريم 
براي افراد برداريم. در جواني موفق شدم و پياده رفتم كربلا. يادم 
هست با خودم مي گفتم اين راهي كه مي روم به قصد شيخ مفيد، 
شما هم بگوييد مثلاً به قصد سرلشكر سليماني، به قصد فلان شهيد، 
هر چند قدمي با يك نيت؛ شما كه داريد مي رويد بگو اين پنج قدم 

ثوابش مال فلاني باشد، ديگران را شريك كنيد در كار خودتان. 

گروه تئاتري كه تا صبح كنار پيكر شهدا خوابيدند

    اربعین

     یادداشت
    معصومه طاهري

 ناص�ر حاجي حس�ينلو، مش�هور ب�ه ناصر 
ش�فق، بنيانگ�ذار و رئي�س هيئت مديره و 
مدير عامل انجمن سينماي دفاع مقدس از 
س�ال ۱۳۷۱ الي۱۳۷۷ بوده است. او در سال 
۱۳۶۱ با نوش�تن نمايش�نامه حديث عشق 
در اولين دوره جش�نواره تئاتر ايران برنده 
بهترين نمايش�نامه شد. ش�فق تاكنون در 
حوزه س�ينما و تلويزيون همچنين باشگاه 
ورزش�ي فعاليت ه�اي زي�ادي داش�ته كه 
ماندگار شده است. او تاكنون جشنواره هاي 
متعددي را نيز ايجاد يا مديريت كرده است. 
گفت وگ�وي »ج�وان« ب�ا وي را مي خوانيد. 

    
انقلاب اس�لامي و دف�اع مقدس هنر 
نماي�ش و تئات�ر را در كش�ور زنده و 
مردمي ك�رد. چطور ش�د ش�ما وارد 

دنياي هنر و به ويژه تئاتر شديد؟ 
س��ال هاي آغازين انقلاب در شهرستان خوي 
س��كونت داش��تيم و آنجا چه در تئاتر و چه در 
سينما هنرمندان زيادي از جامعه هنري بودند. 
به خاطر همين، كار تئاتر در خوي رونق خوبي 
داشت. هشت ساله بودم كه در سال 48در تئاتر 
»آن كه گفت نه و آن كه گفت آري« در اروميه 
نقش��ي كوتاه داشتم. در مدرس��ه فعاليت هاي 
تئاتري داش��تم. يادم مي آيد نمايشنامه »فزت 
و رب الكعبه« را در مسجد اجرا كرديم و قريب 
به ۲0هزار نفر براي ديدن آمدن��د. بازيگران با 
بلندگو ديالوگ هايشان را مي گفتند. سال 57 
اين فعاليت ها ادامه پيدا كرد و نمايشنامه هاي 
متعددي برگزار كرديم. من متون نمايش��ي را 
مي نوشتم و كارگرداني مي كردم. ظرفيت بسيار 
خوبي براي تئاتر به وجود آمد و ما توانستيم اين 
نمايشنامه ها را با توجه به سوق الجيشي بودن 
و ش��لوغي هاي كردس��تان در اوايل انقلاب در 

شهرهاي مختلف اجرا كنيم. 
 جش�نواره تئاتر ۱۷ش�هريور چگونه 

شكل گرفت؟
اين جش��نواره را با مرحوم كاسه س��از، حسن 
موسي پور، ش��هيد حجت ايرجي، بهروز فريد، 
عليرضا لطف خدايي و بچه هاي واحد تبليغات 
كه در دفاع مقدس بودند، تش��كيل داديم. آن 
زمان همكاري هاي خيلي خوبي بين همه بود 
و تئاتر ۱7 ش��هريور يك طليعه اي براي جدي 
گرفتن تئاتر در كشور ش��د. سال هاي 58 و 59 
سال هاي به نوعي ش��كوفايي تئاتر كشور بود. 
تئاتر ش��امل بازيگران و گروه هاي حرفه اي بود 
كه در خانه تئاتر ايران فعاليت داش��تند؛ مثل 
عزت الله انتظام��ي و علي نصيريان. س��ال 59 
نمايش »ش��نگون و منگول« را در تالار وحدت 
كارگرداني كردم. آن زم��ان هنوز حوزه هنري 
شكل نگرفته بود. سال 58 در زمينه هاي ادبيات، 
هنرهاي تجس��مي، نقاش��ي و گرافيك زودتر 
فعال شده بودند، ولي در زمينه تئاتر اين تشكل 
۱7شهريور باعث شد تا يك جامعه اي با تعريف 
نويني شكل بگيرد. چون آن سال ها، سال هاي 
پرتلاطمي بود و خيلي ها برداشت هاي متفاوتي 
درباره تئاتر داشتند و مسئولان با احتياط وارد 
مي شدند. جش��نواره ۱7 ش��هريور با پيام مقام 
معظم رهبري كه رئيس جمهور بودند در تبريز 
شروع شد. اين اولين پيام هنري در كشور بود. 
در افتتاحيه استاد ش��هريار هم حضور داشت و 
شعري س��رود، قيصر امين پور، سيمين دخت 
وحيدي، علي مرداني و ديگر شاعران هم حضور 
داشتند. خيلي از چهره هاي مطرح تئاتر از اينجا 
ش��روع كردند. سال 6۱ اولين جش��نواره تئاتر 
۱7ش��هريور براي تئاتر مقاومت شكل گرفت. 
همه جشنواره هاي ۱7 ش��هريور در تبريز بود. 
90درصد سوژه ها دفاع مقدسي بود. سال اول به 
نام شهيد مدني، سال دوم به نام شهيد دستغيب 
و سال سوم شهيد اشرفي اصفهاني برگزار شد. 

روند كار چگونه بود؟
آن موقع هر كس��ي متني مي نوش��ت، س��عي 

مي كرد اس��م خودش را نياورد و كار به اس��م 
گروهي باشد تا منت در كارش نباشد. مقاله اي 
از حس��ين نوري، هنرمند جانبازمان هس��ت 
ك��ه نوشته بود: »جش��نواره ۱7 ش��هريور يك 
مس��ابقه دو اس��ت كه كس��ي نمي خواهد اول 
بشود؛ همه مي خواهند دست ديگري را بگيرند 
و دسته جمعي از خط پايان عبور كنند. « بعد از 
جشنواره ۱7 شهريور و جشنواره فيلم وحدت 
پيشنهاد جشنواره فجر را س��ال 60 داديم كه 
ابتدا دوستان وزارت ارش��اد گفتند اين چيزي 
نيست كه امكان داشته  باش��د. در اين شرايط 
جنگي گروه ها ثبات ندارند، ولي با اصرار ما قبول 
كردند تا جشنواره برگزار شود. همين باعث شد 

تا جشنواره فجر سه ماه بعد اجرا شود. 
در خ�ط مق�دم ه�م اج�راي نمايش 

داشتيد؟!
بل��ه؛ بع��د از عملي��ات بيت المق��دس زخمي 
ش��ده بودم كه طرح برگزاري جش��نواره تئاتر 
به ذهن��م رس��يد؛ البت��ه در اوايل س��ال 60 
نمايشنامه اي در گيلانغرب داشتيم كه بچه ها 
هم بازيگر بودند ه��م رزمنده و باي��د آماده به 
خط مي ش��دند، اما در تئاتر هم اجرا داشتند. 
نمايشنامه اي را نوش��تم كه بيش از 900 اجرا 
در جبهه ها داش��ت. براي خيلي ه��ا كه هنري 
هستند، ممكن اس��ت بگويند محال است، اما 
واقعيت اين اس��ت كه با واحده��اي تبليغاتي 
جبهه ها صحبت كرده بودم و گروه هاي تئاتري 
را كه از هر استاني مي آمدند، استفاده مي كرديم. 
40 تا 50 گروه بودند. چند گروه به شمال غرب و 
چند گروه براي جبهه هاي جنوب مي فرستاديم. 
خمير مايه اي��ن فعاليت، راه اندازي جش��نواره 

دفاع مقدس شد. 
جش�نواره تئاتر جنگ هم�ان دوران 

تشكيل شد؟
 اولين جش��نواره تئاتر جن��گ را آن موقع راه 
انداختي��م؛ البته كلمه دفاع مق��دس آن زمان 
هم مرسوم بود، ولي واژه ها در طول تاريخ دفاع 
مقدس تغيير مي كرد. من دبير جشنواره بودم. 
مرحوم كاسه ساز، قائم مقام بود و در كرمانشاه 
جشنواره برگزار شد. ۱0 تا ۱۲ گروه نمايشي از 
سرتاسر ايران آمده بودند و برگزيدگاني انتخاب 
كرديم. يك جشنواره مردمي با تلفيقي از تئاتر 
روز بوديم. گروهي كه اجرا داشتند به خط مقدم 
و تجمعي كه نزديك ترين جا براي اس��تراحت 
رزمندگان بود، مي رفتند و همان غذايي را كه 
رزمنده ها مي خوردند، به گروه ها مي دادند. اگر 
چيزي بود، مي خوردند، اگر هم نبود بايد صبر 
مي كردند فرستاده بشود. مثلًا سال 60 جبهه 
گيلانغرب گاه يك هفته طول مي كشيد براي 
ما غذا بياورن��د. آقاي س��لطانيان نقل مي كرد 
شب اول گروهي از تهران با يك نمايشنامه اي 
به منطقه آمده بود، بچه ها خس��ته بودند، آنها 
صبح كه بلند شدند، متوجه شدند در سردخانه 
خوابيده اند و شوكه شده بودند. تا صبح كنار پيكر 

شهدا خوابيده بودند. 
خاطره اي هم داريد؟

مرح��وم كاسه س��از خيلي ب��راي جش��نواره 
زحمت كشيد. بچه ها شوخي مي كردند هر بار 
كفش هاي او را برمي داشتند به طوري كه پنج 
جفت از كفش هايش را برده بودند. در مراس��م 
اختتاميه خواستيم او را شگفت زده كنيم. قرار 
شد مراسمي براي تقدير از او داشته باشيم. همه 
مسئولان كشوري هم آمده بودند در پايان اعلام 

كردم به پاس خدمات كاسه ساز به او هديه اي 
داده مي ش��ود. يك جعبه بس��ته بندي شده به 
او داديم. بنده خدا راضي نمي ش��د، ولي قبول 
كرد من هم دبير جش��نواره ه��م مجري بودم. 
گفتم هديه را ب��از كنيد تا باز ك��رد، ديد همه 
كفش هايش است. بعدها مي گفت تا سال 70 

همان كفش ها را هنوز دارد و مي پوشد. 
جش�نواره دف�اع مق�دس چگون�ه 

راه اندازي شد؟
در زمان جنگ هم تئاتر بود هم فيلم، كه حدود 
۲ هزار فيلم از جنگ به صورت واقعي داشتيم. 
همان آرشيو روايت فتح است. عموماً توليدي ها 
را به صداوسيما مي فرس��تاديم، آنهايي كه بار 
هنري بيشتري داش��تند براي معاونت جنگ 
وزارت ارشاد و س��تاد معاونت جنگ مي داديم 
تا خوراک تبليغ��ات براي آحاد جامعه باش��د. 
من در عرصه س��ينما چند فيلم دفاع مقدس 
س��اختم. همان طور كه در جنگ گروه چهل 
شاهد با همراهي دوستاني شكل گرفت كه در 
خط مقدم رزم حضور داشت و اكثراً از بچه هاي 
واحده��اي تبليغات��ي، تيپ، لش��كر و گردان 
اس��تفاده كرده بودند. من هم يادم است وقتي 
فيلم »پ��رواز بي نهايت« را در اروميه س��اختم 
هواي كوهستاني به قدري سرد و يخبندان بود 
كه دوربين حركت نمي كرد. براي همين زير آن 
علاء الدين روشن كرديم تا كار كند. سال 68 به 
ناچار فيلم را از اروميه به تهران آورديم. آن زمان 
فرمانده قرارگاه حمزه  سيد الشهدا اميرهدايت 
لطفيان بود، يك نظامي بس��يار فيلس��وف، از 
ايشان درخواس��ت امكانات براي فيلمبرداري 
كرديم. ساخت اين فيلم باعث شد ايده انجمن 
س��ينماي دفاع مقدس به ذهن��م خطور كند. 
با امير در ميان گذاش��تم، موافقت  و خيلي هم 
ما را حمايت ك��رد تا انجمن ش��كل بگيرد. دو 
سال فعاليت انجمن غيرآش��كار بود تا بتوانيم 
تش��كيلات را پيوند بدهيم و كادر سازي كنيم. 
تعداد فيلم هاي دفاع مقدس��ي به انجمن زياد 
شده بود كه اوج آنها »آژانس شيشه اي« و »سفر 
به چذابه« بود و ب��ه اين طريق فعاليت هايي در 
عرصه سينماي دفاع مقدس شكل گرفت. مانند 
»تقاطع« براي س��ينما و »زيارت« و »خشاب 
خالي« براي تلويزيون فرستاده ش��د. اخيراً هم 
قرار بود فيلمي براي شهيد شيرودي و خلبانان 
هوانيروز پايگاه همدان بسازيم كه با كرونا كار 

متوقف شد. 
جش�نواره تئاتر جنگ از چ�ه زماني 

كليد خورد؟
سال 65 اولين جش��نواره تئاتر جنگ از سوي 
وزارت ارش��اد به من واگذار ش��د. ما جشنواره 
فيلم مقاومت را در اهواز برگزار كرديم و سال 69 
انجمني تأسيس كردم و۲7  جشنواره داشتيم. 
اولين بار همراه مرحوم حبيب الله كاسه س��از و 
امير لطفيان با دوستان جلساتي داشتيم تا سال 

7۱ كه انجمن شكل گرفت و رسماً علني شد. 
جش�نواره فيلم مي�لاد كوث�ر بر چه 

اساسي ايجاد شد؟
اين جش��نواره درباره بانوان است، چون تعداد 
فيلم س��ازان زن در ايران خيلي زياد اس��ت و 
احس��اس كرديم مي تواند يك ژانر باشد. اولين 
جش��نواره را در اصفهان س��ال 76 راه اندازي 
كرديم، ولي چ��ون آنجا جش��نواره كودک را 

داشت، ميلاد كوثر را مشهد برديم. 
جش�نواره فيل�م ك�ودك ابت�دا در 

شهرستان خوي برگزار شد؟
بله، به نام ش��هيد حس��ين فهميده و با حضور 
خانواده شهيد بود. س��ال بعد جشنواره كودک 
به نام اسيران جنگي مهدي طهانيان و عليرضا 
رحيمي بود كه با حض��ور خانواده هاي آنها در 
مهاباد برگزار شد. جش��نواره در سال 64 انجام 
شد. يك گروه تئاتري به سنندج رفتند كه سالن 
بمب گذاري ش��ده بود و گروه نمايش در حال 

آماده كردن كار شهيد شدند. 
چطور شد از سينما به ورزش رفتيد؟

س��ال 77 جش��نواره ميلاد كوثر را به مش��هد 
برده بودي��م، آن زم��ان در مش��هد مس��ابقه 
پرس��پوليس و ابومس��لم ب��ود كه ابومس��لم 
نمي خواس��ت بازي كند. علي اكب��ر ميثاقيان 
گفته بود، پ��ول نداريم گفتم چقدر تيم ش��ما 
هزينه دارد، گفت ۱5 ميليون تومان نياز دارم 
ما ه��م تصميم گرفتي��م براي پيون��د و رابطه 
دوجانبه به ورزش آنه��ا را حمايت كنيم. اتفاقاً 
امير لطفيان آن زمان ناجا بودند و متوجه شدند 
مشهد هستم، گفتند مگر شما فوتبالي هستيد؟ 
گفتم من هميش��ه فوتبالي بودم در جبهه ها با 
بچه ها فوتبال بازي مي كردم. يادم است با شهيد 
احمد كاظمي در فراغت فوتبال بازي مي كردم 
كه همان سوژه را در فيلم تونل دارم كه حسن 

برزيده در نقش شهيد بازي مي كند.

امام حسين عليه السلام:

از آنچه موجب پوزش خواهی 
ش�ود، بپرهيز زيرا مؤمن نه 
بد كند و نه پوزش خواهد و 
منافق هر روز بد كند و ]هر 

دم[ پوزش خواهد. 

»گزيده تحف العقول «  محفل شعر شهداي مقاومت 
در مسير پياده روي اربعين 

اولين محفل ش�عري ش�هداي مقاومت با حضور ش�اعران 
ايران�ي و عراق�ي در مس�ير حل�ه ب�ه كرب�لا برگزار ش�د.

در اولين محفل شعري شهداي مقاومت كه با همت هسته عربي 
مجمع مردمي شاعران مقاومت برگزار شد، برخي شاعران ايراني 
در كنار ش��اعران برجس��ته عراقي با موضوع اربعين حسيني و 
مقاومت و قرآن به ش��عرخواني پرداختند كه با اس��تقبال ويژه 

زائران روبه رو شد. 
برخي كارشناس��ان بر اين باورند برگ��زاري محافل اين چنيني 
زمينه ارتباط هرچه بيشتر نخبگان عراقي و ايراني را در راستاي 
تشكيل جبهه جهاني مقاومت به ويژه در زمينه جنگ نرم در پي  

خواهد داشت. 
محفل دوم شعر نيز به همت مجمع شاعران مقاومت و ميزباني 
موكب »مناح« )عمود 433( با مشاركت گروه سرود بين المللي 

زهرائيون و شاعراني از لبنان، عراق و ايران برگزار شد. 
-----------------------------------------------------

 پخش »مهموني« ايرج طهماسب
 از شبكه نسيم در نوروز 

در حال بررسي پخش برنامه هاي پرمخاطب از شبكه نسيم هستيم.  
البته پخش برنامه »مهموني« از اين شبكه را نه رد و نه تأييد می كنيم. 
محمدرضا خوش��رو، مدير شبكه نس��يم درباره احتمال پخش 
فصل سوم برنامه مهموني ايرج طهماسب از اين شبكه به باشگاه 
خبرنگاران توانا گفت: ما در حال بررسي و گفت و گو براي پخش 
اين برنامه ها هستيم؛ تنها يك مورد هم نيست، اما هنوز به قطعيت 
نرسيده ايم. با كارگردان هاي زيادي صحبت كرده ايم. هر زماني به 

قطعيت برسد، اعلام خواهيم كرد. 
 وي درباره نامه بخش بازرگاني صداوسيما براي آگهي هاي پخش 
برنامه مهموني افزود: بخش بازرگاني معمولاً استمزاج مي كند، 
حتي براي فيلم س��ينمايي هم گفت و گو مي كنند تا آگهي هاي 
آنها خريداري ش��ود. آنها كار خود را طبق رويه انجام مي دهند.  
خوشرو درباره زمان پخش برنامه مهموني تصريح كرد: در حال 
حاضر مشخص نيست. هر اعلامي كه رخ دهد در روند مذاكرات 

خدشه وارد مي شود. 
-----------------------------------------------------

 فصل چهارم »ميدون« 
ادامه دارد

فصل چهارم »ميدون« ب�ا تغييرات كلي دك�ور و همچنين 
تغيي�ر داوران اي�ن ش�ب ها از ش�بكه۳ پخ�ش مي ش�ود. 
با توجه به شعار س��ال و لزوم توليد برنامه هاي اقتصادي، فصل 
چهارم »ميدون« با تغييرات كلي دكور و همچنين تغيير در تعداد 

داوران مدتي است كه روانه آنتن شبكه سوم سيما شده است. 
اجراي اي��ن فصل از »مي��دون« را نيز بهمن هاش��مي، مجري 

پيشكسوت تلويزيون بر عهده دارد. 
عليرضا يونچي، تاجر پيشكسوت و مينا مهرنوش، فعال اقتصادي 
حوزه كسب و كارهاي ديجيتال كه در فصل هاي قبلي »ميدون« 
حضور داشتند، داوران اين فصل هم هس��تند. حسن سيراني، 
اس��تاد دانش��گاه و فعال اقتصادي هم به عنوان داور جديد در 
كنار داوران حضور دارد.  در »ميدون«، صاحبان كسب و كارها و 
كارآفريناني از سراسر كشور به ارائه كسب و كار خود مي پردازند 

و از تهديدها و فرصت هاي كسب و كارشان مي گويند. 
داورها پس از بررسي كسب  و كار كارآفرينان، به آنها امتيازاتي در 
قالب »سكه« مي دهند و پس از آن، كسب و كارها توسط هيئت 

منصفه مورد داوري قرار مي گيرند. 
كارآفريني كه بيش��ترين امتياز را دريافت كند، برنده  مسابقه و 
صاحب وام چند ميلياردي خواهد شد.  »ميدون« هر شب ساعت 
۲۲:30 از شبكه3 سيما پخش خواهد ش��د. تهيه كنندگي اين 

فصل از »ميدون« را مصطفي خليل زاده برعهده دارد.

    دیده بان

در گفت وگوي»جوان« با ناصر شفق تهيه كننده سينما و فعال تئاتري پيشكسوت مطرح شد

نمايشنامه اي را نوشتم كه بيش از 900 اجرا در جبهه ها داشت، تئاتر فجر در واقع از جبهه ها آغاز شد و به تهران آمد

در افتتاحيه تئاتر 17شهريور 
استاد ش��هريار هم حضور 
داشت و شعري سرود، قيصر 
امين پ��ور، س��يمين دخت 
وحيدي، علي مرداني و ديگر 
شاعران هم حضور داشتند
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